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1. Allmän kompetens, engagemang för EU och personlig oavhängighet 

Vilka av dina personliga kvalifikationer och erfarenheter är särskilt viktiga för uppdraget som 

kommissionsledamot och främjandet av det europeiska allmänintresset, särskilt inom det område som du skulle 

ansvara för? Hur kommer du att bidra till genomförandet av kommissionens politiska riktlinjer? Hur kommer du 

att genomföra jämställdhetsintegrering och integrera ett jämställdhetsperspektiv i alla politikområden inom ditt 

ansvarsområde? Hur kommer du att genomföra integreringen av ett ungdomsperspektiv? 

På vilket sätt kan du inför parlamentet garantera din personliga oavhängighet, och hur kan du garantera att din 

tidigare, nuvarande eller framtida verksamhet inte på något sätt skulle kunna innebära att fullgörandet av dina 

skyldigheter inom kommissionen ifrågasätts? 

Under hela min politiska karriär – särskilt som ledamot av det österrikiska parlamentet (Bundesrat) och som 

Österrikes finansminister – har jag alltid strävat efter att bygga broar mellan berörda grupper, samfund och parter 

för att tillvarata de österrikiska medborgarnas gemensamma intresse. Den här strävan efter att tillvarata 

allmänintresset vill jag ta med mig till EU-nivån om jag godkänns som kommissionär. Jag anser att det särskilt på 

områdena migration, gränser och säkerhet är absolut nödvändigt att främja allmänintresset och de europeiska 

värdena. Jag kommer att arbeta hårt för att se till att vårt system (som bygger på migrations- och asylpakten) både 

på europeisk och nationell nivå är väl förberett, rättvist och enhetligt och framför allt kan vinna allmänhetens och 

regeringarnas förtroende.  

I enlighet med de politiska riktlinjerna kommer jag att sätta ett starkt fokus på att förbättra unionens övergripande 

säkerhetslandskap, som våra samhällen är beroende av. På samma sätt kommer jag att samarbeta med alla berörda 

parter om migrationens inre och yttre dimensioner. På migrationsområdet kommer jag att följa en tvåspårsstrategi 

med både ett lagstiftningsspår och ett operativt spår, så att vi tillsammans kan styra in på en ambitiös och rättvis 

väg framåt. Jag kommer att arbeta för starka gemensamma yttre gränser som ger EU-medborgarna säkerhet samt 

för digitalisering av gränserna för att underlätta företagande, turism, arbete och studier. Jag kommer att arbeta med 

en EU-strategi för inre säkerhet som säkerställer att medborgarna kan dra nytta av området med frihet, säkerhet 

och rättvisa. 

Jag tror starkt på kommissionen som ett kollegialt organ där alla ledamöter deltar i debatterna och på ett öppet sätt 

bidrar till väl underbyggda beslut som ligger i EU-medborgarnas bästa intresse. Om jag godkänns som 

kommissionär kommer jag att vara en hängiven ledamot av kommissionen som helhet. Jag kommer att nära 

samarbeta med de andra kommissionärerna i en anda av kollegialitet och ta fullt ansvar för vad vi tillsammans 

kommer överens om. 

Det är viktigt att integrera jämställdhets- och ungdomsperspektiv i EU:s migrations- och säkerhetspolitik för att 

hantera de unika utmaningar som dessa grupper ställs inför. När kvinnor och barn söker asyl är det viktigt att se 

till att deras rättigheter respekteras och att de särskilda risker de utsätts för begränsas. De behöver också riktat stöd 

för att få tillgång till utbildning, boende, hälso- och sjukvård och yrkesutbildning, så att de fullvärdigt kan delta i 

våra samhällen om de beviljas flyktingstatus. Jag tänker fortsätta att stödja medlemsstaterna med nödvändigt riktat 

stöd i detta avseende genom att utnyttja EU:s handlingsplan för integration och inkludering och EU-finansiering.  

Kvinnor och barn är de som oftast utsätts för brott såsom bland annat sexuella övergrepp, sexuellt utnyttjande och 

människohandel. När de faller offer för sådana avskyvärda dåd behöver de omedelbart hjälp och skydd på grund 

av sin större utsatthet. Jag är fast besluten att se till att EU:s lagstiftning och politik prioriterar kvinnors och barns 



 – 2 –   

perspektiv och garanterar deras säkerhet. Samtidigt är det avgörande att integrera dessa perspektiv för att effektivt 

förebygga brott.  

Jag kommer att säkerställa jämställdhet i mitt kansli och inom alla mina ansvarsområden. Detta har jag gjort även 

tidigare: under min mandatperiod som finansminister uppnådde vi för första gången i ministeriets 170-åriga 

historia en jämn könsfördelning bland ministeriets högsta ledning (Sektionschef).  

Om jag godkänns som kommissionär kommer jag att fullt ut respektera skyldigheten att agera i det europeiska 

intresset utan att ta emot instruktioner utifrån, i enlighet med fördragen. Jag förbinder mig att undvika situationer 

där mitt oberoende eller min opartiskhet kan ifrågasättas. Jag kommer att följa uppförandekoden för Europeiska 

kommissionens ledamöter och dess bestämmelser om intressekonflikter. Min intresseförklaring är fullständig och 

jag förbinder mig att uppdatera den om och när så är nödvändigt. Om jag godkänns som kommissionär kommer 

jag och medarbetarna i mitt kansli endast att träffa berörda parter och företrädare för intressenter som är 

registrerade i öppenhetsregistret. 

2. Förvaltning av ansvarsområdet och samarbete med Europaparlamentet  

Kan du åta dig att vederbörligen informera parlamentet om ditt och dina avdelningars handlande? I vilket 

avseende anser du att du är redovisningsskyldig inför parlamentet? 

Vilka specifika åtaganden är du beredd att göra när det gäller dina kontakter med och din närvaro i parlamentet, 

både i utskotten och i kammaren, samt när det gäller transparens, samarbete och effektiv uppföljning av 

parlamentets ståndpunkter och begäranden om lagstiftningsinitiativ? Är du beredd att i god tid förse parlamentet 

med uppgifter och handlingar på samma villkor som rådet när det gäller planerade initiativ och pågående 

förfaranden? 

Jag anser att våra dialoger måste vara både regelbundna och strategiska och omfatta prioriteringar och läget på de 

områden som omfattas av mitt ansvarsområde. Jag är övertygad om att detta blir användbara tillfällen för oss att 

pejla det politiska läget, både för Europaparlamentets ledamöter och för mig själv, och tvivlar inte på att nya idéer 

och konstruktiva förslag då kommer fram. Som anges i den tillträdande ordförandens politiska riktlinjer bör vi 

också diskutera genomförandefrågor: pakten är en möjlighet att hitta nya sätt för EU och medlemsstaterna att 

samarbeta kring genomförandet, och Europaparlamentets stöd kan spela en viktig roll för att få den att fungera väl.  

Med en bakgrund som parlamentsledamot i mitt eget land uppskattar jag till fullo parlamentets roll som företrädare 

för EU-medborgarna, och jag är mån om att ha en öppen och kontinuerlig politisk dialog med er på alla nivåer. 

Jag har för avsikt att delta i alla plenarsessioner där de ämnen som jag ansvarar för diskuteras och att i möjligaste 

mån tillmötesgå era uppmaningar till diskussion om frågor av stor betydelse. 

Under de senaste veckorna har jag redan haft möjlighet att träffa ett antal ledamöter av Europaparlamentet enskilt, 

däribland ordföranden för utskottet för medborgerliga fri- och rättigheter samt rättsliga och inrikes frågor, som jag 

planerar att inrätta en regelbunden och öppen kommunikationskanal med. Om jag godkänns som kommissionär 

avser jag att göra detta till min standardpraxis och göra mitt yttersta för att se till att ledamöter av 

Europaparlamentet som ställer frågor till kommissionen inom mitt ansvarsområde får svar inom den överenskomna 

tidsramen. 

Tillträdande ordförande Ursula von der Leyen gjorde i juli ett åtagande inför er om att tänka lokalt i vår 

politikutformning, vara närvarande bland EU-medborgarna och beakta deras ambitioner och dagliga bekymmer. 

Jag är fast besluten att göra just detta – bland annat att besöka projekt där EU-åtgärder hjälper våra medborgare att 

känna sig trygga, där migrationshanteringen ger ett europeiskt mervärde eller där EU-finansierad utrustning bidrar 

till att skydda våra gränser och underlätta lagligt resande. Jag vill möta medborgare och myndigheter som står 

inför direkta utmaningar i samband med den politik som jag kommer att arbeta med.  

När det gäller den grundläggande frågan om transparens har kommissionen infört många verktyg för att utbyta 

uppgifter med Europaparlamentet på området inrikes frågor, utöver de vanliga tillsynsmekanismerna. Nämnas kan 

till exempel de rapporter om återvändande och återtagande som två gånger om året lämnas till utskottet för 

medborgerliga fri- och rättigheter samt rättsliga och inrikes frågor, det faktum att en företrädare för 

Europaparlamentet deltar i Frontex styrelse samt den gemensamma parlamentariska kontrollgruppen för Europol. 

Kommissionen kommer att informera er regelbundet om genomförandet av migrations- och asylpakten, så 

småningom genom den årliga asyl- och migrationsrapporten. Vi kommer också att utarbeta en årsrapport om 
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verkställande och genomförande.   Jag är övertygad om att denna rapportering ytterligare kommer att öka 

transparensen i och redovisningsskyldigheten för våra verkställande åtgärder. 

När det gäller migrationens yttre dimension mer specifikt strävar jag efter att öka den grad av transparens och 

insyn i uppgifter som ni får. Jag kommer att föreslå att mina avdelningar informerar er om de externa uppdrag som 

utförts, deras resultat och nästa steg. 

Jag är fast besluten att respektera kommissionens långvariga praxis att lämna skriftliga svar på parlamentets 

resolutioner inom tre månader. På begäran av tillträdande ordförande Ursula von der Leyen kommer jag att inrätta 

en strukturerad dialog med utskottet för medborgerliga fri- och rättigheter samt rättsliga och inrikes frågor för att 

staka ut vägen för eventuella artikel 225-resolutioner som antas av parlamentet med uppmaning till 

lagstiftningsförslag. I likhet med tillträdande ordförande Ursula von der Leyen stöder jag parlamentets initiativrätt. 

Slutligen värdesätter jag, som före detta ledamot av ett nationellt parlament, principen om likabehandling av 

Europaparlamentet och rådet, särskilt när det gäller tillträde till möten, såsom konferenser, workshoppar och 

högnivåmöten, men även när det gäller att lämna bidrag eller annan information, bland annat om lagstiftnings- och 

budgetfrågor. Jag är fast besluten att respektera jämlikhetsprincipen, särskilt inför större evenemang. 

Frågor från utskottet för medborgerliga fri- och rättigheter samt rättsliga och inrikes frågor 

3. Migration och asyl 

Genom den nya migrations- och asylpakten införs en rättslig ram med ett övergripande system för asyl- och 

migrationshantering baserat på en avvägning mellan solidaritet och rättvis ansvarsfördelning i enlighet med 

artikel 80 i fördraget om Europeiska unionens funktionssätt (EUF-fördraget) och skydd för de grundläggande 

rättigheterna, samtidigt som det ömsesidiga förtroendet mellan medlemsstaterna stärks. 

Hur kommer du att övervaka att respektive åtgärder vidtas vid lämplig tidpunkt när det gäller de administrativa, 

operativa och rättsliga åtgärder som medlemsstaterna och EU:s byråer är skyldiga att vidta för att pakten ska 

kunna tillämpas fullt ut senast sommaren 2026, och hur kommer du att ta itu med eventuella förseningar i arbetet 

med att uppnå riktmärkena i den gemensamma genomförandeplanen? Vilka åtgärder planerar du att vidta för att 

säkerställa tillräcklig EU-finansiering i rätt tid för medlemsstaterna och byråerna för att få till stånd en smidig 

tillämpning av pakten? Korrekta uppgifter från medlemsstaterna till EU:s byråer och kommissionen är avgörande 

för att identifiera varje medlemsstats beredskap och faktiska behov när det gäller att hantera en situation med 

migrationstryck eller en migrationskris. Vilka åtgärder kommer du, mot bakgrund av detta, att vidta för att främja 

en kultur av datadelning och ömsesidigt förtroende?  

Samarbete med medlemsstaterna för att stärka samordningen av räddningsinsatser utgör också en del av din 

uppdragsbeskrivning. Hur ser du på din och EU:s roll på detta område?  

Enligt din uppdragsbeskrivning bör du, på grundval av ett modernt regelverk, ta fram en ny gemensam strategi 

för återvändande av migranter som vistas irreguljärt – vilka lagstiftningsåtgärder har du för avsikt att vidta? 

Vilken roll anser du att ömsesidigt erkännande av beslut om återvändande spelar i detta sammanhang, och hur 

kommer du att stärka återtagandepolitiken för att säkerställa effektiva återvändanden? Hur kommer du att se till 

att migrationsfrågor utgör en operativ del av våra övergripande partnerskap med tredjeländer, samtidigt som de 

grundläggande rättigheterna respekteras fullt ut, och hur kommer du att involvera parlamentet och se till att det 

kan utöva både effektiv tillsyn och sina budgetbefogenheter? Vad anser du om ’innovativa operativa lösningar för 

att bekämpa irreguljär migration’, som du enligt uppdragsbeskrivningen förväntas reflektera över? Vilka åtgärder 

planerar du i kampen mot migrantsmugglare och människohandlare?  

En framgångsrik gemensam EU-strategi för migration måste kompletteras med säkra och realistiska lagliga 

migrationsvägar, inbegripet vidarebosättning av flyktingar och deras framgångsrika integration i samhällen och 

på arbetsmarknader. Vilka åtgärder kommer du att vidta för att se till att medlemsstaterna deltar fullt ut och på 

ett meningsfullt sätt i unionsramen för vidarebosättning?  

När det gäller laglig migration förväntas du enligt uppdragsbeskrivningen undersöka sätt att locka 

tredjelandsmedborgare med rätt kompetens för att matcha de lokala arbetsmarknadsbehoven i EU. Vilka åtgärder 

kommer du att vidta för att stödja medlagstiftarna i deras arbete med att inrätta en EU-talangreserv, främja 

åtgärder som förenklar erkännandet av utländska kvalifikationer och slutföra förhandlingarna om direktivet om 

varaktigt bosatta? Vilka andra åtgärder – både lagstiftningsåtgärder och andra åtgärder – planerar du att vidta 

på detta område? 

 

Om jag godkänns av Europaparlamentet kommer jag att fokusera på att se till att alla delar av migrations- och 

asylpakten förverkligas inom utsatt tid och i sin helhet. Jag har för avsikt att noggrant övervaka genomförandet av 

pakten, i enlighet med den gemensamma genomförandeplanen, för att säkerställa att medlemsstaterna och berörda 
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EU-byråer senast i mitten av 2026 har vidtagit alla åtgärder som krävs för att pakten ska kunna tillämpas fullt ut. 

Jag är också redo att arbeta för att påskynda genomförandet och samtidigt ombesörja jämvikt mellan ansvar och 

solidaritet, liksom mellan paktens inre och yttre dimensioner. Pakten är ett exempel på hur EU och 

medlemsstaterna genom ett nära samarbete kan uppnå resultat med långtgående och komplex lagstiftning. Jag 

avser att ha tät kontakt med medlemsstaterna genom regelbundna bilaterala möten och besök som stöder 

diskussionerna på teknisk och operativ nivå. Utöver våra reguljära dialoger och utbyten avser jag att regelbundet 

informera Europaparlamentet och rådet om läget. Jag planerar att använda den plattform för samordning av pakten 

som kommissionen håller på att inrätta för att övervaka verksamheten och sörja för lämpligt samarbete på EU-nivå 

och nationell nivå. Medlemsstaterna kommer att få riktat och skräddarsytt stöd, så att samstämmighet kan tryggas 

på EU-nivå, samt stöd från relevanta EU-byråer. 

I stödet till medlemsstaterna måste det ingå hjälp med den ekonomiska kapacitet som krävs för att i praktiken 

uppfylla de rättsliga skyldigheterna enligt pakten. Budgetmyndigheten har erkänt dessa behov genom 

tilläggsfinansiering, med de 1,8 miljarder euro som avsatts inom ramen för halvtidsöversynen av den fleråriga 

budgetramen och de 1,6 miljarder euro som följer av halvtidsöversynen av fonderna för inrikes frågor och de 

nationella programmen inom ramen för dessa instrument.  EU-finansieringen bidrar till att tillgodose de behov 

som medlemsstaterna identifierat i sina nationella genomförandeplaner. Finansieringen är trots detta ändå 

begränsad och kommer inte att kunna täcka alla kostnader, med tanke på att den också behövs för att 

medlemsstaterna ska kunna hjälpa ukrainska flyktingar. Medlen bör därför sättas in där de kan ge mest mervärde 

till genomförandet av pakten.  

Om jag godkänns kommer jag att främja ömsesidigt förtroende och informationsutbyte. Jag kommer med ett fast 

grepp att styra den årliga cykeln för migrationshantering, som är en central del av genomförandet av pakten, genom 

den första årliga rapporten om migrationshantering. För att ge en korrekt bild av migrationssituationen i EU måste 

rapporten baseras på tillförlitliga, aktuella uppgifter av hög kvalitet som medlemsstaterna lämnar i enlighet med 

sina rapporteringsskyldigheter. Jag har för avsikt att ytterligare främja rollen för EU-nätverket för beredskap och 

krishantering på migrationsområdet under min mandatperiod och uppmuntra till öppet utbyte och aktivt deltagande 

från EU:s byråernas och medlemsstaternas sida. Det är mycket viktigt att den nya versionen av Eurodac kan tas i 

bruk enligt tidsplanen. Jag avser att stödja utrullningen av interoperabilitetsramen och nya Eurodac så att de kan 

utnyttjas fullt ut för att underlätta effektiv insamling och delning av migrationsdata, vilket stärker både den EU-

omfattande tillsynen och medlemsstaternas dagliga operativa användning. Jag skulle också främja en kultur av 

beredskap, samarbete och resiliens genom att stödja medlemsstaterna i deras nya uppgift att införa 

beredskapsplanering för alla aspekter av migrationshantering.   

EU behöver moderna regler för att snabbare och enklare kunna återsända personer som inte har rätt att stanna i 

EU. Eftersom ingen överenskommelse ännu har nåtts om förslaget från 2018 avser jag, i linje med de politiska 

riktlinjerna, att genast börja arbeta med en ny gemensam strategi för återvändande. Det här innebär ett nytt 

lagstiftningsförslag som ska påskynda och förenkla återvändanden, fastställa tydliga samarbetsskyldigheter för 

den återvändande, effektivisera processen, digitalisera ärendehanteringen och sörja för ömsesidigt erkännande av 

de andra medlemsstaternas beslut om återvändande.  

Jag vill dessutom i nära samarbete med den höga representanten/vice ordföranden och andra kommissionärer 

arbeta på EU-nivå och med medlemsstaterna för att utnyttja alla tillgängliga verktyg och policyer, bland annat 

sådana som rör diplomati, viseringar, handel och utveckling, för att främja samarbetet kring återtagande med 

tredjeländer. Vi måste utnyttja våra policyer för att få länder att gå med på att återta sina egna medborgare. 

Parallellt med det här är det viktigt att erbjuda lagliga migrationsvägar och möjligheter till vidarebosättning för 

dem som behöver skydd, vilket kan främja ett utökat samarbete kring återtagande.  

Resultatet av den här kombinationen är en rättvis, human och övergripande strategi för migration som gynnar både 

Europa och våra partner. 

Migrationens yttre dimension är en hörnsten i det europeiska systemet för gränsförvaltning och 

migrationshantering. Migration är ett komplext fenomen som ofta har sin upprinnelse långt från våra gränser. För 

att hantera migrationen på ett effektivt och humant sätt måste vi beakta migranternas hela resa från början till slut 

– från ursprungslandet via transitländerna till destinationen. Samtidigt måste den nationella suveräniteten, EU:s 

värden och rättsliga ram, de grundläggande rättigheterna och internationella skyldigheter respekteras. Dessa krav 

förblir centrala för allt samarbete med tredjeländer, även i alla övergripande partnerskap. Om jag godkänns 

kommer jag att ha ett nära samarbete med kommissionären med ansvar för Medelhavsområdet, framför allt om 

den nya pakten för Medelhavsområdet, och kommissionären med ansvar för internationella partnerskap. De 

strategiska och övergripande partnerskapen bygger på de associeringsavtal som ingåtts med våra partnerländer och 
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förblir icke-bindande instrument. Om jag godkänns som kommissionär åtar jag mig att förse parlamentet med 

nödvändig information om migrationsrelaterade aspekter, även genom tidiga diskussioner och åsiktsutbyten, så att 

ni kan utöva demokratisk tillsyn i olika skeden av processen. Jag är fast besluten att tillhandahålla nödvändig 

information om alla sådana arrangemang och att samarbeta med er om våra initiativ. 

Som betonas i de politiska riktlinjerna får det inte vara migrantsmugglare och människohandlare som bestämmer 

vem som kommer till Europa och under vilka omständigheter. Jag avser därför att gå vidare med den globala 

alliansen för att bekämpa migrantsmuggling och utveckla nya operativa partnerskap med viktiga transit- och 

ursprungsländer, inbegripet grannländer. Om jag godkänns kommer jag också att stärka kampen mot 

människohandel genom en övergripande strategi som omfattar förebyggande åtgärder och skydd av offer mot alla 

former av utnyttjande. Jag avser att arbeta med riktad information och medvetandehöjande åtgärder för att se till 

att människor inte lägger sina liv i händerna på skrupelfria smugglare och att de tänker sig för innan de beger sig 

ut på en sådan farlig resa. I detta syfte avser jag att ha ett nära samarbete med medlagstiftarna för att prioritera 

slutförandet av förhandlingarna om den nya lagstiftningen mot smuggling.  Europol skulle därmed få en starkare 

roll på det här området, eftersom vi behöver en modern rättslig ram för att bättre utreda brott och lagföra 

brottslingar som undergräver säkerheten för våra gränser och profiterar på migranter i utsatta situationer. 

Människohandel och smuggling av migranter kan båda ha en koppling till exploatering av arbetstagare, även 

personer som arbetar utan tillstånd. Jag kommer att samarbeta med medlemsstaterna för att stärka kontrollen av 

att den berörda EU-rätten efterlevs, se över genomförandet och bedöma behovet av ytterligare initiativ. 

Samtidigt har jag för avsikt att fortsätta diskussionen om hur vi kan minska incitamenten för irreguljär migration. 

Om jag godkänns kommer jag att utforska ytterligare idéer som kan komplettera och stödja vårt arbete med pakten 

(även när det gäller återvändande), det tillvägagångssätt som UNHCR och IOM håller på att utveckla för att beakta 

hela rutten samt tillämpningen av begreppet säkert tredjeland. I förordningen om asylförfaranden föreskrivs att 

detta begrepp ska ses över senast i mitten av 2025, vilket jag planerar att göra med beaktande av synpunkter från 

alla berörda parter. 

Genom att etablera säkra och lagliga migrationsvägar kan vi förebygga farliga och irreguljära resor. Mitt mål är 

att öka EU:s insatser för vidarebosättning och inresa av humanitära skäl och stärka unionens partnerskap med 

tredjeländer som har tagit emot ett stort antal flyktingar. Jag strävar efter att utnyttja den nyligen antagna 

förordningen om unionsramen för vidarebosättning och inresa av humanitära skäl till dess fulla potential. Den 

innehåller nya verktyg, som involverar både Europaparlamentet och medlemsstaterna, för att öka insatserna för 

vidarebosättning under de kommande åren.  

Jag kommer att arbeta för att konsolidera och utvidga initiativet för talangpartnerskap som en del av den 

övergripande strategin för migrationshantering, i syfte att locka den kompetens som EU:s arbetsmarknad behöver. 

Laglig migration förblir en avgörande del av vårt svar på arbetskraftsbristen inom utvalda sektorer och yrken och 

på demografiska utmaningar. I syfte att bidra till kompetensunionen avser jag att ha ett nära samarbete med 

verkställande vice ordföranden med ansvar för människor, kompetens och beredskap för att stödja medlagstiftarnas 

arbete med EU:s talangreserv och senare stödja ett snabbt genomförande av den så att internationell rekrytering 

underlättas, särskilt inom utvalda sektorer och yrken där brist på arbetskraft har identifierats. Jag kommer också 

att ha ett nära samarbete med verkställande vice ordföranden för att bidra till att locka den rätta kompetensen till 

Europa och vidta åtgärder som underlättar erkännandet av tredjelandsmedborgares kvalifikationer och färdigheter 

och deras flytt till EU. Jag strävar dessutom efter ett snabbt slutförande av förhandlingarna om omarbetningen av 

direktivet om varaktigt bosatta, för att göra det lättare att behålla talanger och kompetens och förbättra 

integrationen av migranter som redan bor i EU. Jag har också för avsikt att gå vidare med genomförandet av 

handlingsplanen för integration och inkludering för 2021–2027 och föreslå en uppföljningsstrategi för integration 

inom samhällen och på arbetsmarknaden.  

Varje förlust av liv till sjöss är en tragedi. Att bistå personer i sjönöd är en skyldighet enligt internationell rätt för 

medlemsstaterna och alla fartyg som för en medlemsstats flagg, oavsett omständigheterna. Det rättsliga ansvaret 

för att inleda och bevaka sök- och räddningsinsatser ligger hos de ansvariga nationella samordningscentralerna, 

medan kommissionen hittills har agerat opartisk medlare för att bygga upp förtroendet mellan medlemsstaterna. 

Om jag godkänns kommer jag att hålla fast vid detta och jag kommer att samarbeta med medlemsstaterna för att 

säkerställa en bättre samordning av sök- och räddningsinsatser, även med angränsande tredjeländer. Min 

utgångspunkt kommer att vara den europeiska kontaktgruppen för sök- och räddningsinsatser, som en plattform 

som möjliggör strukturerat utbyte, och jag eftersträvar dialog med andra berörda parter, även civilsamhället. Jag 

avser också att arbeta med Frontex, som i allt högre grad har bidragit till att rädda liv till sjöss, för att se till att 

medlemsstaterna får det stöd de behöver för att fullgöra sitt räddningsansvar, bland annat genom lämplig 

övervakningskapacitet.  
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Jag är fast besluten att se till att våra migrationsregler genomförs på ett effektivt sätt. De årliga 

genomförandedialogerna utgör ett tillfälle att identifiera potentiella hinder för genomförandet, men även möjliga 

lösningar. Jag ser fram emot att diskutera resultaten av dialogerna i Europaparlamentet och att arbeta tillsammans 

för ett effektivt genomförande. Pakten visar att strukturerat samarbete är det bästa sättet att uppnå resultat. Jag vill 

dock också understryka att jag inte kommer att tveka att föreslå att överträdelseförfaranden inleds om det visar sig 

att ett korrekt genomförande av EU-rätten systematiskt blockeras. 

 

4. Yttre gränser 

För att säkra starkare yttre gränser och stärka Frontex har kommissionens ordförande, Ursula von der Leyen, för 

avsikt att tredubbla personalen vid den europeiska gräns- och kustbevakningen så att den kommer att omfatta en 

stående styrka på 30 000 man. Du skulle vara ansvarig för att övervaka denna process och främja en integrerad 

gränsförvaltning. Hur bedömer du effekterna av att förse Frontex med dessa ytterligare resurser när det gäller att 

förbättra EU:s förmåga att hantera nuvarande och framväxande hot vid unionens yttre gränser? Vilka eventuella 

ändringar av Frontex mandat anser du måste åtfölja byråns planerade tillväxt, samtidigt som dess 

ansvarsskyldighet gentemot parlamentet upprätthålls?  

Vilka motåtgärder och andra initiativ planerar du att genomföra, i nära samarbete med medlemsstaterna och 

berörda parter, som förberedelse inför och svar på hybridattacker och instrumentalisering av migranter vid EU:s 

yttre gränser?  

Hur tänker du övervaka att tekniken inom ramen för den europeiska digitala gränsförvaltningen tillämpas i 

enlighet med primärrätten och AI-akten? Vilka åtgärder kommer du att vidta för att undvika ytterligare 

förseningar i samband med idrifttagandet av in- och utresesystemet och EU-systemet för reseuppgifter och 

resetillstånd samt genomförandet av den övergripande reformen av EU:s informationssystem för gränser, säkerhet 

och migration?  

Vilka åtgärder anser du bör ingå i den aviserade strategin för viseringspolitik? Vilka initiativ planerar du i detta 

sammanhang för att garantera att viseringsfria resor till EU inte missbrukas – till exempel av viseringsfria 

tredjeländer som tillämpar system för medborgarskap för investerare – och för att bevara de sociala och 

ekonomiska fördelarna med viseringsfria resor? Är du beredd att vidta åtgärder mot riskerna med de så kallade 

guldvisumprogram som antagits av vissa medlemsstater, så som begärts av Europaparlamentet? 

 

Frontex har uppnått viktiga resultat på gränsförvaltningsområdet och har en viktig – och ständigt växande – roll, 

även om medlemsstaterna har det främsta ansvaret för att förvalta de yttre gränserna. Förslaget i de politiska 

riktlinjerna om att tredubbla personalen i den stående styrkan till 30 000 skulle ha en positiv inverkan på byråns 

framtida kapacitet. Det skulle till exempel kunna leda till ett stärkt mandat för Frontex när det gäller att hjälpa 

medlemsstaterna med återvändande, en mer ambitiös roll för Frontex i tredjeländer samt en kraftfullare och 

smidigare reaktion från Frontex på hybridhot vid EU:s gränser.  

Denna förstärkning kräver en ändring av förordningen om den europeiska gräns- och kustbevakningen. Om jag 

godkänns kommer jag att överväga alla tillgängliga alternativ, med en grundlig bedömning av behoven, effekterna, 

konsekvenserna för olika berörda parter och kostnaderna för en sådan ändring. Jag kommer att ha ett nära 

samarbete med medlemsstaterna för att utvärdera deras förmåga att bidra till detta mål. Jag är fast besluten att ha 

ett nära samarbete med Europaparlamentet, att regelbundet informera er om hur förberedelserna framskrider och 

att ha täta kontakter med er i lagstiftningsförfarandet. En förstärkning av Frontex kräver också mer resurser, vilket 

behöver beaktas i diskussionerna om nästa fleråriga budgetram.  

Fientliga statliga aktörer, som Ryssland och Belarus, utnyttjar inte bara desperata människor utan även vår rättsliga 

ram. Jag betraktar instrumentalisering av migranter som en hybridattack vid EU:s yttre gränser. Om jag godkänns 

kommer jag att stödja de medlemsstater som står inför dessa potentiella hot mot sin säkerhet och territoriella 

integritet. I nära samarbete med verkställande vice ordföranden med ansvar för tekniksuveränitet, säkerhet och 

demokrati kommer jag att arbeta för att se till att de medlemsstater som ställs inför en situation där en fientlig stat 

utövar påtryckningar vid de yttre gränserna har rätt verktyg för att reagera effektivt. I detta sammanhang kommer 

jag att ta en titt på hur åtgärderna i kodexen om Schengengränserna och förordningen om krissituationer och force 

majeure-situationer skulle kunna kompletteras ytterligare. Tillsammans med den höga representanten/vice 

ordföranden kommer jag att utforska alla tänkbara sätt att hantera den här utmaningen i våra yttre förbindelser. 

Det är vår plikt att skydda unionens territoriella integritet och säkerhet och hålla våra medborgare säkra. 

EU håller på att bygga upp ett av världens mest avancerade gränsförvaltningssystem. Ett digitalt Schengenområde 

kommer att öka förtroendet mellan medlemsstaterna, stärka säkerheten vid de yttre gränserna och underlätta lagligt 

resande till EU. Jag är fast besluten att förverkliga digitaliseringen av Schengenområdet om jag godkänns. Jag 
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kommer att arbeta med digitaliseringen av viseringsförfarandena genom att inrätta en gemensam EU-plattform för 

viseringsansökningar och införa en digital visering. Jag kommer att stödja medlagstiftarna i förhandlingarna så att 

en överenskommelse snabbt nås om det nyligen föreslagna lagstiftningspaketet om digitalisering av 

resehandlingar. Smidigt, tryggt och säkert resande i ett digitalt Schengenområde förutsätter också att 

interoperabilitetsarkitekturen blir fullt operativ. Jag strävar därför efter att se till att in- och utresesystemet och EU-

systemet för reseuppgifter och resetillstånd tas i drift så snart som möjligt, inbegripet genom en stegvis strategi, 

och att alla storskaliga it-system blir interoperabla för att öka säkerheten och effektiviteten vid gränspassage. Jag 

är medveten om det enorma förberedelsearbete som redan har gjorts och om utmaningarna i samband med 

idrifttagandet av sådana avancerade och komplexa system. Jag är fast besluten att ha ett nära samarbete med alla 

berörda parter, särskilt med eu-LISA och medlemsstaterna, så att vi så snart som möjligt kan hitta en säker, 

pragmatisk och fungerande väg framåt.  

Schengenområdet och gränsförvaltningen kommer även i fortsättningen att påverkas av utvecklingen av ny teknik 

och artificiell intelligens. Gränsövervakningen har förändrats avsevärt genom användningen av drönare, flygplan, 

satelliter och avancerade sensorer. Även in- och utresekontrollerna har förändrats i och med den nya interoperabla 

it-arkitekturen som infört ett smidigt och mycket snabbare utbyte av uppgifter inom ramen för olika Schengen- 

eller EU-informationssystem. Tekniken bör, som alla andra verktyg, införas i strikt överensstämmelse med den 

rättsliga ramen och skyddet av de grundläggande rättigheterna. Jag är fast besluten att se till att teknik och 

innovation för gränsförvaltning används på ett proportionerligt och ändamålsenligt sätt, i full överensstämmelse 

med EU-lagstiftningen, de grundläggande rättigheterna och de europeiska värdena. Ett exempel är AI-akten, som 

utgör den rättsliga ramen för tillförlitlig användning av artificiell intelligens. Jag avser att ha ett nära samarbete 

med verkställande vice ordföranden med ansvar för tekniksuveränitet, säkerhet och demokrati för att se till att de 

ansvariga myndigheterna deltar i utarbetandet av riktlinjer för användningen av AI vid gränsförvaltning. Jag 

kommer också att stödja samarbete med medlemsstaterna och EU-byråerna, till exempel i samband med EU:s 

innovationsknutpunkt för inre säkerhet, så att vi på bästa sätt kan använda innovativa verktyg i full 

överensstämmelse med europeiska värden och med primär- och sekundärrätten, inbegripet AI-akten. 

Jag har för avsikt att tillsammans med den höga representanten/vice ordföranden och andra kommissionärer 

utveckla den nya viseringspolitiska strategi som aviseras i de politiska riktlinjerna. Strategin bör inriktas på ett 

viseringssystem som gör det möjligt för oss att dra full nytta av besök av internationella turister, affärsresenärer 

och studenter, samtidigt som vi fullt ut utnyttjar det inflytande som viseringspolitiken kan ha på samarbetet med 

tredjeländer och förhindrar att vårt viseringssystem missbrukas. För att utnyttja den fulla potentialen hos den 

mekanism som kopplar samman viseringar och återtagande bör strategin syfta till att uppmuntra medlemsstaterna 

till att helhjärtat anamma en Team Europe-strategi och vara redo att använda mekanismen i solidaritet med andra 

medlemsstater. Utöver återtagande skulle viseringspolitiken kunna utnyttjas i ytterligare kontakter med 

tredjeländer i säkerhetsrelaterade frågor, i samarbete med Europol och Frontex. Jag strävar efter att införa ett mer 

strukturerat sätt att se över viseringsförteckningarna; ett sätt som återspeglar EU:s strategiska intressen och bygger 

på tydliga och objektiva kriterier. Strategin bör också föreslå sätt att förbättra övervakningen av tredjeländer vars 

medborgare får resa utan visering till EU, med ökad övervakning av säkerhets- och migrationsrisker. Strategin ska 

därför syfta till att hantera eventuella ökningar av antalet viseringsbefriade tredjelandsmedborgare som ansöker 

om asyl i EU. Strategin kommer också att stödjas av idrifttagandet av in- och utresesystemet och EU-systemet för 

reseuppgifter och resetillstånd. 

Dessutom är det fortfarande så att många människor som reser in i EU på ett irreguljärt sätt gör det via ett av våra 

grannländer där de inte behöver visering. Om jag godkänns kommer jag därför att arbeta vidare för att våra 

grannländer, särskilt kandidatländerna, ska anpassa sin viseringspolitik till EU:s. Det är viktigt att kommissionens 

förslag om översyn av upphävandemekanismen för viseringar snabbt godkänns, vilket kommer att stärka EU:s 

förmåga att hantera denna fråga. Efter antagandet avser jag att fullt ut utnyttja den reviderade mekanismens 

avskräckande effekt för att när så är lämpligt utlösa upphävandet av ett undantag från viseringskravet, t.ex. vid 

bristande anpassning av viseringspolitiken eller när viseringsfria tredjeländer tillämpar system för medborgarskap 

för investerare. Viseringsfritt tillträde till EU bör inte användas av tredjeländer som ett verktyg för att stimulera 

enskilda investeringar i utbyte mot medborgarskap. 

Jag håller helt med Europaparlamentet om att system för uppehållstillstånd för investerare (”guldvisum”) ger 

upphov till allvarliga risker när det gäller säkerhet, penningtvätt, skattefusk och korruption. De här nationella 

systemen får konsekvenser för alla andra medlemsstater och för EU som helhet, eftersom uppehållstillstånd som 

utfärdas av en EU-medlemsstat ger tredjelandsmedborgare som innehar dem vissa rättigheter, framför allt rätten 

att röra sig fritt inom Schengenområdet för kortare vistelser. Med tanke på att beviljandet av uppehållstillstånd är 

en nationell behörighet har kommissionen välkomnat de åtgärder som vissa medlemsstater har vidtagit för att 

avskaffa eller begränsa dessa system för uppehållstillstånd för investerare. Om jag godkänns kommer jag att 
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fortsätta arbetet med medlemsstaterna och fullt ut utnyttja EU:s verktyg för att hantera sådana system och de risker 

som de medför. 

 

5. Inre gränser 

Schengenområdet utgör en av unionens mest uppskattade framgångar. Ändå har ett antal medlemsstater sedan 

2015 återinfört och upprätthållit gränskontroller vid de inre gränserna. Hur tänker du se till att Schengenområdets 

integritet återupprättas och bevaras? Vilka åtgärder planerar du för att främja lojalt samarbete och ömsesidigt 

förtroende mellan medlemsstaterna och se till att samtliga medlemsstater fullt ut respekterar 

Schengenregelverket? Kommer åtgärderna i fråga att omfatta överträdelseförfaranden mot medlemsstater som 

inte följer bestämmelserna i den nyligen ändrade kodexen om Schengengränserna? Vilka åtgärder kommer du att 

föreslå för att kontrollerna vid de inre landgränserna till Bulgarien och Rumänien ska avskaffas? 

Schengenområdet är en av EU:s mest påtagliga framgångar och världens största område med fri rörlighet. Det 

bidrar till den inre marknadens konkurrenskraft och till unionsekonomins tillväxt, och är mycket uppskattat av 

både enskilda och företag. Enbart under 2023 underlättade det resande för mer än en halv miljard besökare. Jag 

tror verkligen på Schengen som ett konkret uttryck för ett av unionens viktigaste mål: att erbjuda sina medborgare 

ett område med frihet, säkerhet och rättvisa utan inre gränser, på grundval av ett starkt skydd av de yttre gränserna. 

Under det senaste årtiondet har toppar av irreguljär migration, hot mot den inre säkerheten och covid-19-pandemin 

inneburit enorma utmaningar. Återinförandet av kontroller vid de inre gränserna är ett verktyg som står till 

medlemsstaternas förfogande som en sista utväg, men det medför verkliga problem för enskilda och företag som 

förlitar sig på rätten till fri rörlighet. Gränsöverskridande polissamarbete och brottsbekämpningssamarbete mellan 

medlemsstaterna för att motverka säkerhetshot är i de allra flesta fall effektivare än kontroller vid de inre gränserna.  

Om jag godkänns kommer jag att fortsätta den konstruktiva dialogen med medlemsstaterna om hur man på bästa 

sätt kan tillgodose just deras behov och underlätta och stärka polissamarbetet och brottsbekämpningssamarbetet, 

särskilt i gränsområden. En del i detta är att se till att medlemsstaterna inför de administrativa arrangemang som 

behövs för tillämpningen av det förfarande för överföring av irreguljära migranter som infördes genom den nyligen 

ändrade kodexen om Schengengränserna. Korrekt och effektiv användning av storskaliga it-system för att lämna 

och utbyta information, såsom Schengens informationssystem, Eurodac och Informationssystemet för viseringar, 

liksom ökad beredskap och beredskapsplanering i enlighet med pakten är en förutsättning för att vi ska kunna 

bygga upp förtroendet för systemet, så att medlemsstaterna inte anser det nödvändigt att återinföra kontroller vid 

de inre gränserna.  

Jag är fast besluten att säkerställa att Schengenregelverket genomförs och verkställs på ett fullständigt och 

ändamålsenligt sätt, inbegripet de strikta övervaknings- och rapporteringsskyldigheterna i den reviderade kodexen 

om Schengengränserna och kommissionens utfärdande av yttranden i enlighet med de nya reglerna. Om samarbetet 

kring genomförandet inte leder till tillfredsställande resultat är jag också beredd att vid behov inleda 

överträdelseförfaranden. 

Bulgarien och Rumänien uppfyller sedan 2011 alla villkor för att bli fullvärdiga medlemmar av Schengenområdet, 

men det är rådets befogenhet och ansvar att besluta om att avskaffa de återstående kontrollerna vid de inre 

landgränserna. Om rådet inte fattar något beslut innan det nya mandatet inleds kommer jag, om jag godkänns som 

kommissionär, att stödja denna process fullt ut med samma intensitet som mina föregångare. Bulgarien och 

Rumänien har rätt till Schengenområdets alla fördelar. Upphävandet av kontrollerna vid landgränserna kommer 

också att göra Schengenområdet starkare och säkrare. 
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6. Säkerhet 

Enligt din uppdragsbeskrivning kommer en av dina mest brådskande uppgifter att vara att utforma en ny europeisk 

strategi för inre säkerhet. Denna bör omfatta en förstärkning av Europols mandat och resurser. Vilka åtgärder 

skulle du föreslå för att effektivt bekämpa grov och organiserad brottslighet, terrorism och it-brottslighet? Vilka 

lagstiftningsinitiativ skulle du överväga på detta område? Hur planerar du att göra Europol till en verkligt 

operativ polisbyrå och samtidigt säkerställa att byrån inte överlappar nationella byråers och andra EU-byråers 

befogenheter och att parlamentet kan utöva effektiv tillsyn?  Vilken roll föreställer du dig för Eurojust i detta 

sammanhang? Kan vi också förvänta oss lagstiftningsförslag som gör det möjligt för brottsbekämpande och 

rättsliga myndigheter att samarbeta bättre över gränserna när det gäller att bekämpa kriminella nätverk? Vad 

planerar du att ta med i den nya agendan för terrorismbekämpning, och hur tänker du ta itu med radikalisering 

och våldsbejakande extremism?  

Hur ser du – som kommissionsledamot med ansvar för ett tryggare och säkrare Europa – på din roll när det gäller 

att säkerställa effektiva åtgärder för genomförande och uppdatering av EU:s strategier för att bekämpa 

antisemitism och antimuslimskt hat och främja integration? Hur kommer du att samarbeta på detta område med 

kommissionsledamoten med ansvar för jämlikhet? 

 

Om jag godkänns kommer en av mina viktigaste prioriteringar att vara att stärka EU:s ram för inre säkerhet, trygga 

säkerheten för människor som bor i EU och slå vakt om vår samhälleliga sammanhållning. Våra samhällen måste 

bli mer medvetna om de hot vi står inför och bättre förberedda på att hantera dem. Jag avser att göra det till en 

tidig prioritering att lägga fram en ny europeisk strategi för inre säkerhet, där vi beaktar alla hot, både online och 

offline. Syftet är att se till att all ny EU-lagstiftning och alla nya EU-initiativ redan från början utformas med 

säkerhetshänsyn i åtanke, vilket hjälper oss att vara förberedda på föränderliga hot som kommer både inifrån EU 

och utifrån. Eftersom den globala utvecklingen påverkar EU:s säkerhet måste den inre säkerheten bli en integrerad 

del av EU:s förbindelser med tredjeländer.  

En viktig del av den europeiska strategin för inre säkerhet kommer att vara att effektivt bekämpa organiserad 

brottslighet. Organiserad brottslighet är ett hot inte bara mot människors liv och säkerhet, utan även mot vår 

demokrati, vårt samhälle och vår ekonomiska utveckling. Om jag godkänns planerar jag att föreslå en översyn av 

EU-lagstiftningen på det här området, vilken stiftades redan 2008. Sedan dess har organiserade kriminella grupper 

fått allt större makt, i större utsträckning diversifierat sin brottsliga verksamhet och blivit alltmer multinationella. 

De nationella brottsbekämpande och rättsliga myndigheterna måste vara utrustade med rättsliga verktyg som gör 

det möjligt för dem att upplösa kriminella högrisknätverk, särskilt genom effektivare utredningar. Till stöd för 

arbetet med att upplösa kriminella högrisknätverk tänker jag föreslå en förstärkning av det gränsöverskridande 

samarbetet och de finansiella utredningarna och främja ett snabbt genomförande av direktivet om förverkande och 

återvinning av tillgångar som härrör från brott. Människohandel är en av de former av organiserad brottslighet som 

gör mest skada. Jag är redo att stärka EU:s strategi för att bekämpa människohandel efter 2025. 

Olaglig narkotikahandel är det mest lönsamma brottsområdet för organiserade kriminella grupper. Jag avser att 

föreslå en ny europeisk handlingsplan mot olaglig narkotikahandel som ska bygga på resultaten av utvärderingen 

av den nuvarande strategin och handlingsplanen. Med utgångspunkt i den europeiska hamnalliansen kommer jag 

att samarbeta med kommissionären med ansvar för hållbara transporter och turism för att utveckla en övergripande 

europeisk hamnstrategi med ett starkt fokus på säkerhet och skydd av hamnar mot kriminell infiltration. I det här 

sammanhanget skulle jag också ha ett nära samarbete med kommissionären med ansvar för demokrati, rättvisa och 

rättsstatsprincipen för att stärka vår kamp mot korruption, en brottsform som på ett betydande sätt bidrar till att 

möjliggöra organiserad brottslighet, särskilt olaglig narkotikahandel. Jag kommer att stödja Europeiska unionens 

narkotikamyndighet så att den till fullo kan fullgöra sitt nya mandat att snabbt reagera på framväxande hot och 

föreslå åtgärder för att motverka den ökande produktionen av syntetisk narkotika i EU. Om jag godkänns planerar 

jag också att undersöka om våra regler om olaglig narkotikahandel fortfarande är ändamålsenliga och samarbeta 

med andra kommissionärer för att bedöma behovet av att uppdatera lagstiftningen för att bekämpa ökningen av 

designade narkotikaprekursorer.   

Med tanke på att kampen mot gränsöverskridande grov och organiserad brottslighet till sin natur är global och 

gränsöverskridande kommer EU:s internationella samarbete med viktiga tredjeländer att behöva förstärkas genom 

säkerhetsdialoger, internationella avtal och operativt brottsbekämpningssamarbete. Om jag godkänns kommer jag 

att axla min roll i detta. 
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Om jag godkänns avser jag också att föreslå en ny agenda för att förebygga och bekämpa terrorism och 

våldsbejakande extremism. Ett särskilt fokus i den nya agendan bör vara åtgärder för att förebygga och motverka 

attacker som utförs av enskilda personer som agerar självständigt eller i små celler, ofta med begränsade 

förberedelser och med hjälp av lättillgängliga vapen, mot tätbefolkade eller mycket symboliska platser. Eftersom 

dessa ensamma angripare ofta radikaliseras genom onlinepropaganda bör kampen mot radikaliseringens 

onlinedimension vara en viktig del av den nya agendan. Vi måste begränsa tillgången till de verktyg som används 

vid attacker. Därför avser jag att bedöma behovet av ny lagstiftning för att harmonisera brottsrekvisit på området 

olaglig handel med skjutvapen och se över reglerna om sprängämnesprekursorer, som kan missbrukas för att bygga 

hemmagjorda sprängämnen. Eftersom många terroristattacker inträffar på offentliga platser, såsom transportnav, 

andaktslokaler eller fotgängarområden, kommer jag också att stödja en uppdatering av handlingsplanen för skydd 

av offentliga platser med nya initiativ för offentlig-privat samarbete, inbegripet om ny teknik och 

detektionsutrustning. För att motarbeta finansieringen av terrorism vill jag undersöka möjligheterna att inrätta ett 

europeiskt söksystem med finansiella uppgifter för bekämpande av terrorism vilket ska hjälpa nationella 

myndigheter att upptäcka och spåra terroristnätverkens finansiella rörelser.  

För att förhindra radikalisering, särskilt på nätet, kommer jag att arbeta för att se till att förordningen om 

terrorisminnehåll online tillämpas fullt ut och bedöma om den behöver stärkas. Jag kommer också att överväga att 

stärka Europols roll, så att byrån blir ett nav för terrorismbekämpning som motarbetar spridningen av 

terrorisminnehåll och våldsbejakande extremistiskt innehåll på nätet och terroristernas missbruk av ny teknik, samt 

underlätta informationsutbyte mellan aktörer på säkerhetsområdet. Parallellt med detta bör EU:s internetforum 

fortsätta att spela en viktig roll i samarbetet med teknikindustrin när det gäller att motverka terrorisminnehåll 

online. EU:s kunskapsnav om förebyggande av radikalisering bör vägleda våra förebyggande insatser.  

Cyberbaserad brottslighet, däribland nätbedrägerier, sextortion, utpressningsprogram och identitetsbedrägerier, 

väntas vara världens tredje största ”ekonomi” 2025. Den nya FN-konventionen om it-relaterad brottslighet kommer 

(om den godkänns av FN:s generalförsamling) att avsevärt stärka det internationella samarbetet på det här området, 

samtidigt som de grundläggande rättigheterna skyddas. Jag kommer tillsammans med verkställande vice 

ordföranden med ansvar för tekniksuveränitet, säkerhet och demokrati och kommissionären med ansvar för 

demokrati, rättvisa och rättsstatsprincipen att arbeta för att konventionen ska undertecknas, ratificeras och 

genomföras. Jag avser också att fokusera på att genomföra befintliga och framtida internationella avtal som är 

avgörande för att underlätta brottsbekämpande myndigheters gränsöverskridande tillgång till elektroniska bevis 

som innehas av företag, framför allt det avtal mellan EU och USA om tillgång till elektroniska bevis som för 

närvarande håller på att förhandlas fram. Eftersom det också är ytterst viktigt att bevis som brottslingar lämnar 

efter sig på nätet kan användas för att ställa dem till svars för brotten kommer jag, om jag godkänns, att ta mig an 

uppgiften att uppdatera de brottsbekämpande myndigheternas verktyg för tillgång till digital information, bland 

annat genom att granska reglerna om lagring av uppgifter, med full respekt för de grundläggande rättigheterna. 

Europol måste också fortsätta att bistå medlemsstaterna med kriminaltekniskt, operativt och analytiskt stöd. 

Europols roll är mycket viktig när det gäller att stödja medlemsstaternas brottsbekämpande myndigheter i kampen 

mot grov och organiserad brottslighet och terrorism. Om jag godkänns strävar jag efter att arbeta för att göra 

Europol till en verkligt operativ polismyndighet, genom att på sikt mer än fördubbla dess personal. Det är viktigt 

att Europol tillgodoser medlemsstaternas operativa behov och arbetar i närmare samordning och komplementaritet 

med de andra EU-byråerna. Jag avser att, på grundval av utvärderingen av den nuvarande förordningen, en 

ingående konsekvensbedömning och ett brett samråd med berörda parter, Europaparlamentet och 

medlemsstaterna, föreslå att Europols mandat stärks, särskilt dess roll när det gäller att utreda gränsöverskridande, 

storskaliga och komplexa brott som utgör ett allvarligt hot mot unionens säkerhet. Jag avser att ha ett nära 

samarbete med kommissionären med ansvar för demokrati, rättvisa och rättsstatsprincipen för att sörja för effektivt 

samarbete mellan Europol och Eurojust i kampen mot organiserad brottslighet, bland annat genom att se till att 

Eurojust kan säkerställa rättslig uppföljning av utredningar på brottsbekämpningsnivå med stöd av Europol.  

Om jag godkänns kommer jag också att överväga om Europeiska sektorsövergripande plattformen mot brottshot 

(Empact) skulle kunna utvidgas och stärkas för att förbättra det gemensamma operativa samarbetet mellan EU-

medlemsstaterna, EU-byråerna och nära externa partner kring bekämpning av prioriterade brottshot. I enlighet 

med de politiska riktlinjerna kommer jag också att föreslå att vi inrättar ett EU-system för kritisk kommunikation 

som ska användas av alla brottsbekämpande myndigheter och beredskapsmyndigheter med ansvar för säkerhet 

och skydd.     

Jag är hedrad över att anförtros uppgiften att bekämpa antisemitism och antimuslimskt hat. EU måste vara en trygg 

och säker plats för alla, inbegripet judiska och muslimska befolkningsgrupper, utan diskriminering, hat, våld och 

säkerhetsproblem, särskilt i den rådande geopolitiska situationen. När det gäller antisemitism kommer jag, om jag 
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godkänns, att påskynda genomförandet av EU:s strategi för att bekämpa antisemitism och främja judiskt liv, 

fortsätta att bedöma behoven och hoten och vid behov uppdatera strategin. När det gäller antimuslimskt hat 

överväger jag en mer strategisk ansats för att fullt ut förstå omfattningen av det antimuslimska hatet, utifrån bättre 

datainsamling och i nära samarbete med kommissionären med ansvar för beredskap och krishantering samt 

jämlikhet. Jag välkomnar också möjligheten att fortsätta att främja kommissionens dialog med kyrkor och religiösa 

sammanslutningar och samfund samt med filosofiska och konfessionslösa organisationer. 

Jag är fast besluten att undersöka och stödja sätt att ta itu med frågan om polarisering i samhället, inbegripet mot 

bakgrund av de rekommendationer som den europeiska medborgarpanelen om hatet i samhället lagt fram för att 

bekämpa hatpropaganda och hatbrott. Alla former av hat föder extremism. Jag är också fast besluten att främja en 

samordnad strategi i medlemsstaterna och ha ett nära samarbete med nationella och lokala myndigheter, 

teknikindustrin och civilsamhället för att bygga upp motståndskraft och förhindra att extremistiska ideologier får 

fotfäste. EU:s kunskapsnav om förebyggande av radikalisering kommer att vara hörnstenen i våra insatser på det 

här området.   

7. Tillgång till uppgifter för brottsbekämpande ändamål 

Vilka förslag har du när det gäller att ta itu med den stora utmaningen att säkerställa effektiv tillgång till 

personuppgifter för att förebygga, upptäcka, utreda och lagföra brott, samtidigt som nödvändighets- och 

proportionalitetsprinciperna respekteras och rätten till integritet och dataskydd upprätthålls? Vilka 

skyddsåtgärder tänker du vidta för att säkerställa fullständig efterlevnad av domstolens avgöranden i fråga om 

lagring av uppgifter och tillgång till uppgifter för brottsbekämpande ändamål?  Kommer du också att ta upp 

frågan om kryptering när du lägger fram bestämmelser om tillgång till uppgifter?  

Hur planerar du att häva blockeringen av förslaget om sexuella övergrepp mot barn på nätet, för att se till att dess 

huvudmål, dvs. att skydda barn, uppnås och att farhågorna när det gäller skyddet av rätten till integritet hanteras 

på lämpligt sätt? Vilka åtgärder kommer du att föreslå för att undvika en lucka i lagstiftningen om det inte 

föreligger någon förordning i detta ärende innan den andra förlängningen av interimsförordningen löper ut den 

3 april 2026? 

 

Jag är fast besluten att, om jag godkänns, hitta ett balanserat och rättsligt förankrat sätt att säkerställa effektiv 

tillgång till uppgifter för brottsbekämpande myndigheter och rättsväsende, med beaktande av integritet, dataskydd, 

cybersäkerhetskrav och tekniska aspekter. EU måste bygga upp en stark digital ekonomi, och det måste stå klart 

för medborgarna att den kommer att ge välstånd, trygga säkerheten och skydda de grundläggande rättigheterna. 

Samtidigt som samhället och ekonomin digitaliseras använder sig även brottslingar, terrorister och andra hotfulla 

aktörer av digital teknik för att bedriva brottslig verksamhet och undgå rättvisan. För att de behöriga myndigheterna 

ska vara utrustade med modern och innovativ kapacitet att bekämpa brottslighet är det avgörande att 

brottsbekämpande myndigheter får proportionerlig tillgång till uppgifter, så att de kan koppla brotten till förövarna, 

göra utredningar, skydda brottsoffer och upplösa kriminella nätverk. I dagens läge försvåras dock de nationella 

utredningarna av rättsliga och tekniska hinder, som tillsammans med bristen på harmoniserad lagstiftning om 

lagring av uppgifter i medlemsstaterna komplicerar det gränsöverskridande samarbetet. Trots dessa utmaningar är 

jag övertygad om att vi kan hitta effektiva och framtidssäkrade lösningar som underlättar den lagliga tillgången 

till digital information. Det här är en förutsättning för att vi ska kunna skydda befolkningen och upprätthålla 

rättsstatsprincipen, med full respekt för nödvändighets- och proportionalitetsprinciperna.  

Samtidigt måste vi undvika att införa nya sårbarheter som kan utnyttjas av illasinnade aktörer eller sätta ifråga 

fördelarna med kryptering. Vi måste hitta en balans som gör det möjligt för oss att skydda integriteten samtidigt 

som vi tillhandahåller säkerhet och ser till att våra medborgare och samhällen skyddas mot framväxande hot. 

Högnivågruppen för brottsbekämpande myndigheters tillgång till uppgifter har identifierat de brottsbekämpande 

och rättsliga myndigheternas operativa behov, med rekommendationer om olika åtgärder såsom 

kapacitetsuppbyggnad, samarbete med näringslivet, standardisering och lagstiftning. De bör utgöra ett värdefullt 

bidrag till arbetet på det här området, vilket kräver en ingående konsekvensbedömning.  

Brottslighet och osäkerhet har en hämmande inverkan på samhället. Om dessa problem inte hanteras på rätt sätt 

kan de hindra människor från att utöva sina friheter, göra sina röster hörda eller vistas på offentliga platser utan 

obehag. Hoten kan också vara mer direkta, inte bara offline utan även online. Barn är särskilt i riskzonen. Vi måste 

göra mer för att skydda dem från risker, allt från nätmobbning till sextortion, från nätberoende till radikalisering. 

Jag är övertygad om att det är nödvändigt och brådskande att anta den föreslagna förordningen för att förebygga 

och bekämpa sexuella övergrepp mot barn på nätet. År 2010 inrapporterades omkring 1 miljon fall av material 

med sexuella övergrepp mot barn och gromning på nätet. År 2023 var motsvarande siffra över 36 miljoner. Den 

befintliga ”interimsförordningen”, som gör det möjligt för leverantörer av vissa onlineplattformar att frivilligt 
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detektera sexuella övergrepp mot barn, löper ut i april 2026. Utan de föreslagna långsiktiga reglerna kommer den 

typ av detektering som har bidragit till att rädda barn och identifiera förövare i mer än tio års tid att vara förbjuden 

i EU. Jag tror att vi kan och bör hitta ett genomförbart sätt att slutföra förhandlingarna om den nya förordningen 

så att den kan börja tillämpas i tid innan interimsförordningen löper ut.  

Om jag godkänns åtar jag mig också att arbeta för att förhandlingarna ska slutföras om översynen av direktivet om 

bekämpande av sexuella övergrepp mot barn. Direktivet kompletterar förordningen genom en gemensam standard 

för brottsutredningar och lagföring och harmonisering av brottsrekvisit och påföljder. Det är en viktig del av den 

balans som vårt samhälle kräver av den digitala världen. 

 

 

Fråga från utskottet för utveckling 

8. Hur kommer du rent konkret att gripa dig an uppgiften i din uppdragsbeskrivning att göra migrationsfrågor till 

en operativ del av partnerskapen, närmare bestämt med utvecklingsländer, och hur kommer du att återspegla 

principen om en konsekvent politik för utveckling i detta arbete, med tanke på ditt arbete med de externa 

aspekterna av migration och rörlighet, och med tanke på att det i förordningen om instrumentet Europa i världen 

anges att 10 procent av dess finansiering ska gå till att hantera migration och tvångsförflyttning? Kan du åta dig 

att säkerställa att parlamentet förses med uttömmande information i ett tidigt skede, för att möjliggöra vederbörlig 

granskning av migrationsrelaterade avtal med utvecklingsländer, inbegripet insyn i informella överenskommelser 

i fråga om migration, till exempel samförståndsavtal? Hur planerar du att samarbeta, och dela upp arbetet med 

de yttre aspekterna av migration, med andra kommissionsledamöter? 

Att bygga upp övergripande och ömsesidigt fördelaktiga partnerskap med tredjeländer är en viktig del av vår 

övergripande strategi för en effektiv och rättvis migrationshantering. Om jag godkänns planerar jag att ha ett nära 

samarbete med de kommissionärer som arbetar med yttre förbindelser, så att migrationspolitiken blir en del av ett 

bredare helhetsgrepp. Det här innebär att vi behöver förstå våra partners intressen och farhågor, men samtidigt 

också lyfta upp EU-intressen som migrationshantering på bordet tillsammans med andra gemensamma intressen 

på områden som handel eller energi i våra ömsesidigt fördelaktiga partnerskap. Samarbete på de här områdena 

stärker vårt inflytande när det gäller migrationsfrågor. Detsamma gäller finansiering som stöder 

kapacitetsuppbyggnad för att hantera och förebygga irreguljär migration och att åtgärda de bakomliggande 

orsakerna till irreguljär migration. EU:s investeringar inom Global Gateway är inriktade på ekonomisk utveckling, 

utbildning, jobbskapande, hälso- och sjukvård, digital teknik, klimat och transport. Detta kommer att bidra till våra 

partners välstånd och kompetensbas. Genom att etablera säkra och lagliga migrationsvägar och främja 

användningen av dem kan vi förebygga farliga och irreguljära resor. Jag avser att samarbeta med andra 

kommissionärer för att främja talangpartnerskap som kan utgöra stommen för samarbetet om arbetskraftens 

rörlighet, i syfte att stärka EU:s konkurrenskraft och åtgärda bristen på arbetskraft inom utvalda sektorer och yrken 

men också att främja kompetensutveckling och ekonomisk tillväxt i migranternas ursprungsländer.   

Detta förutsätter att olika kommissionärer bygger upp partnerskap i nära samarbete med varandra. Jag vill ha ett 

nära samarbete med den höga representanten/vice ordföranden, kommissionären med ansvar för internationella 

partnerskap och kommissionären med ansvar för Medelhavsområdet, så att vi kan sammanföra den inre och yttre 

politiken och sörja för EU-åtgärdernas samstämmighet, bland annat inom ramen för en konsekvent politik för 

utveckling. Därigenom kommer vi att kunna se till att hanteringen av migration integreras fullt ut i partnerskap 

med utvecklingsländer, särskilt ursprungs- och transitländer, samtidigt som grundläggande rättigheter och 

skyldigheter enligt internationell rätt respekteras. Vi bör inte glömma bort att många tredjeländer har tagit emot 

stora flyktinggrupper: Europa har en stolt tradition av att stödja sådana länder och värdsamhällen.  

Som förklaras ovan kommer jag att se till att parlamentet förblir välinformerat om arrangemangen med tredjeländer 

på migrationsområdet. Jag är fast besluten att tillhandahålla nödvändig information om sådana arrangemang och 

att samarbeta med er om våra initiativ. 


